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Cîtu: România are semne pozitive. Obiectivul nostru a fost acela de a diminua

efectele negative ale crizei asupra economiei

Obiectivul nostru a fost de a diminua efectele negative ale crizei asupra economiei, nu acela de a evita

contractia în 2020, pentru ca ar fi fost imposibil, a afirmat, joi, ministrul Finantelor Publice, Florin Cîtu.

"Economia României trece astazi printr-o perioada dura. Nu este un secret ca trimestrul II era un trimestru dur.

Obiectivul nostru nu a fost acela de a evita contractia în 2020, pentru ca era imposibil. Obiectivul nostru a fost

acela de a diminua efectele negative ale crizei asupra economiei si, daca ne uitam astazi la România vs celelalte

tari din Uniunea Europeana, la deficitul bugetar stam mult mai bine decât estimarile si decât ceea ce au alte tari si

la ceea ce înseamna estimarea pentru cresterea economica. Cum se va termina vom vedea, dar m-am uitat la cifrele

pentru consum, de exemplu, la comertul cu amanuntul. Revenirea este aproape la nivelul dinaintea crizei", a spus

Florin Cîtu, la un eveniment online de profil.

El a subliniat ca, în acest context dificil prin care trece omenirea astazi, România are semne pozitive.

"Ne-am uitat la investitii. Acestea au continuat în criza, având o evolutie pozitiva în acest moment la dinamica

economiei. Preturile în luna august au scazut, inflatia este la 2,7% relativ la 4,1% cât era anul trecut - si era cea

mai mare din Uniunea Europeana. Deci, eu cred ca, în acest context dificil prin care trece omenirea astazi,

România are semne pozitive, are semne bune. Ideea este sa treci prin aceasta criza cu cât mai putine cicatrici, rani,

sa poti sa te vindeci si sa mergi mai departe cât mai rapid. Ăsta a fost obiectivul acestui Guvern", a sustinut

ministrul.

Şeful de la Finante a aratat ca exista o tendinta ca fiecare stire buna sa fie acoperita cu stiri negative si este pacat

pentru ca stirile bune înseamna rezultate bune în economie.

"Vreau sa spun acest lucru, pentru ca vad ca la fiecare stire buna care apare - este adevarat, nu sunt multe în acest

context - dar la fiecare stire buna exista o tendinta de a o acoperi cu stiri negative si este pacat pentru ca, de fapt,

stirile bune înseamna rezultate bune în economie, înseamna rezultate bune facute de oameni care muncesc de

dimineata pâna seara. Cresterea consumului înseamna ca oamenii au reusit sa îsi mentina locurile de munca, sa

consume, sa mearga în concediu. Este un lucru bun, ar trebui sa ne bucuram ca avem companii în România care

înca functioneaza. Ar trebui sarbatoriti în fiecare zi, nu ar trebui huliti si nu trebuie sa aratam doar exemple

negative", a aratat el.

Rata anuala a inflatiei a coborât la 2,7% în luna august a acestui an, de la 2,8% în iulie, în conditiile în care

marfurile alimentare s-au scumpit cu 5,45%, serviciile cu 2,97%, iar marfurile nealimentare cu 0,75%, potrivit

datelor publicate joi de Institutul National de Statistica (INS).
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